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MĚSTSKÝ ÚŘAD OZNAMUJE 
 

 

Vážení spoluobčané, 

 

zářím nám začal astronomický podzim a počasí nás pro změnu 

netrápí horkem jako v létě, ale zase zimou. Příroda začíná hrát všemi 

barvami, začínáme sbírat houby a ostatní plody. Pro sychravé počasí 

v říjnu jsme pro vás připravili opět zpravodaj plný informací a 

zajímavostí. Několik jich mám pro vás i já: 

 

Veřejné zasedání Zastupitelstva města Deštná se v měsíci září uskutečnilo hned dvakrát. V 

pondělí 14. září a v pondělí 28. září.  

Začnu tedy komentářem k prvnímu z nich – na programu bylo 9 bodů. Nejdůležitějšími 

body bylo schválení spolufinancování na akci Vodovod a kanalizace Stráně, informace 

k obdrženým dotacím, žádosti o bezúplatný převod pozemků od Státního pozemkového 

úřadu a vypsání záměru na pronájem prostoru pro lékárnu. 

Komentář k druhému zasedání – na programu bylo 7 bodů. Schválili jsme společnost 

MEDIPHARMA CZ z Českých Budějovic jako nového provozovatele výdejny léků od 

října t.r., schválen byl dodatek č. 1 se Svazem měst a obcí Jihočeského kraje na dalších 20 

kompostérů o objemu 900 litrů (hlásit o ně se můžete na MěÚ). 

Více informací ze zasedání se můžete dozvědět přímo na MěÚ ze zápisu, u starosty města 

či na webových stránkách města. 

 

Chtěl bych prostřednictvím našeho zpravodaje poděkovat Jihočeskému kraji za všechny 

dotace, které byly našemu městu v letošním roce poskytnuty, nebo které poskytnuty ještě 

budou. Získané dotace:  

úroky z úvěru na akce Kanalizace Podfarská a Intenzifikace ČOV,  

výměna oken a dveří ve Zdravotním středisku,  

pořízení dopravního vozidla pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů Deštná,  

výroba spotu a jeho odvysílání v rádiu, výroba propagačních materiálů pro Provaznické a 

Letecké muzeum, 

školení velitelů, strojníků a nositelů dýchací techniky, dále na pořízení věcných prostředků 

a náhrada nákladů na zásah mimo územní obvod pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů 

Deštná. 

 

Zapojili jsme se ještě do dalších dvou dotačních titulů a také úspěšně: počítačové vybavení 

knihovny z Ministerstva kultury ČR a bezplatné ošetření lípy u Poslušných od Nadace 

Partnerství.  

 

Město Deštná se zapojilo do projektu „Děti do pohybu“. Jedná se o to, že děti starší 4 let 

z naší Mateřské školy budou jezdit na zimní stadion do J. Hradce a tam je budou učit 

bruslit profesionálové. Chtěl bych tímto oslovit případné sponzory, kteří by chtěli přispět 

na dopravu a platby za ledovou plochu, aby se obrátili na MěÚ nebo na pana ředitele ZŠ.   

   

 

David Šašek, DiS. – starosta 
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Jubilantům k významným narozeninám 

 

Paní Boženě M l á d k o v é z Deštné 

Panu Petru J a n u r o v i z Deštné 

Paní Marii J a n o t o v é z Deštné 

Paní Ireně K o m á r k o v é z Deštné 

 

Jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

 

Do života vítáme 

 

Natálii  S z u t o v o u  a  Lauru  T o m š ů. 

 

Oběma děvčatům přejeme hodně zdraví, štěstí, spokojené dětství a rodičům blahopřejeme. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Zpráva technického úseku 

 

Odpady - přehled míst na odevzdání odpadů a jejich dostupnost: 

 

SBĚRNÉ MÍSTO u školní kuchyně bude v říjnu otevřeno v sobotu 31.10.2015, mimo 

tuto dobu je odpad možné odevzdat po zavolání na telefon 607 937 291 – Pavel Kučera.  

ZDE VYBÍRÁME: 

Elektroodpad (lednice, pračky, sporáky, televize, počítače, monitory, vysavače, 

mobily, mikrovlnky, atd.).  

Baterie, barvy, spreje, železný odpad, žárovky a zářivky.  
Malé elektrospotřebiče je možné také odložit do kontejneru u zadního vchodu do KD a 

také do kontejneru ve vestibulu MěÚ. 

 

OSTATNÍ ODPADY – druhy a místa k odevzdání 

Oblečení, lůžkoviny, ručníky, přikrývky, plyšové hračky, kabelky, batohy a obuv – 

vše čisté a zabalené je možné odevzdávat kdykoliv do označeného kontejneru u zadního 

vchodu do KD a v Zahradní ulici. 

Plast, papír, sklo – do kontejnerů rozmístěných po celém městě a v Lipovce, prosíme o 

řádné třídění odpadů podle jednotlivých druhů. 

Větve a klestí bez kořenů a země – prostor u transformátoru výjezd na Červenou Lhotu. 

Listí, tráva a další biologicky rozložitelný odpad – hnědé popelnice pro domácnosti a 

hnědé kontejnery rozmístěné u ostatních kontejnerů. 

Tonery a cartridge z tiskáren – box ve vestibulu na MěÚ. 

Oleje a tuky – v Zahradní ulici, u zadního vchodu do KD a v ulici Stránská u mostu přes 

Strouhu jsou umístěny zelené popelnice na sběr olejů a tuků. Potravinářský olej a tuk se 

do nádob vhazuje v uzavřených PET lahvích. 

Železný odpad – nádoby jsou rozmístěny u sběrného místa, u zadního vchodu do KD a u 

mostu v ulici Stránská. Zde je možné odkládat plechovky, víčka a další různé kovové 

předměty nacházející se v domácnosti. Rozmístění dalších nádob na kovové předměty se 

připravuje. 
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Kontejner na velkoobjemový odpad bude přistaven u druhého areálu ČOV od úterý 

13.10.2015 do pondělí 19.10.2015.  

Do kontejneru mohou odkládat odpad pouze obyvatelé a majitelé nemovitostí z Deštné a 

Lipovky. Obyvatelé ostatních obcí musí likvidovat odpad (nejen velkoobjemový, ale i 

plast, papír a další odpady) ve svých obcích!!!  

Co všechno patří do velkoobjemového kontejneru: 

Jde o odpad, který kvůli svým rozměrům nelze odložit jinam, než do velkokapacitního 

kontejneru.  

Starý nábytek, skříně, skříňky, police, postele, válendy - vše rozebrané.  

Matrace, molitan, sedací soupravy. 

PVC, linolea, podlahové krytiny. 

Staré lyže, kola, věci na sport. 

Kamenina, porcelán, keramika, umyvadla, záchodové mísy. 

Veškeré věci z gumy, hadice, gumové předměty (ne pneumatiky!!!). 

Novodur, bakelit, umělé hmoty. 

Zrcadla, drátěné sklo, autosklo. 

Kabely, elektromateriál apod. 

 

Sběr železného šrotu proběhne 16.10.2015 od 16 hodin - odpad připravte před dům až 

v průběhu pátečního dne, sběr provede SDH Deštná. 

 

Výpis prací technického úseku města Deštná v září 2015: 

 

Na poště a lékárně pokračujeme s opravou fasády celé přední strany této budovy a také v 

průjezdu. 

Ve zdravotním středisku proběhla výměna podlahové krytiny u praktické lékařky. 

Vzhledem k mokrému počasí konečně pokračujeme v pálení větví po těžbě, která proběhla 

na začátku roku. 

Mimo tyto výše uvedené práce probíhá pravidelná údržba města Deštná a Lipovky (úklid 

veřejných prostranství, úklid chodníků, úklid lesa, údržba vodovodu a kanalizace, sečení 

veřejných prostranství a další).  

 

Pokud máte jakékoliv připomínky nebo náměty na úklid, opravy a úpravy v Deštné a 

Lipovce, ozvěte se nám (podatelna@destna.cz, 384 384 231, 607 937 291, osobně). 

Rádi s vámi jakýkoliv návrh prodiskutujeme, popř. ho zrealizujeme. 

 

        Vedoucí technického úseku Pavel Kučera 

 

Vysloužilé úsporné žárovky patří do sběrných nádob, aby nezamořily životní 

prostředí 

 

Pokud úsporné žárovky skončí v odpadu místo ve specializované sběrné nádobě, 

představují ekologickou hrozbu. Obsahují totiž malé množství toxické rtuti. Podle odhadu 

jí ročně skončí na skládkách desítky kilogramů.  

„Úsporky“ do koše nepatří. 

Když doslouží klasická wolframová žárovka, obvykle putuje do koše. V domácnostech 

však „wolframky“ postupně nahrazují úsporné zdroje: zejména úsporné kompaktní či 

mailto:podatelna@destna.cz
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lineární zářivky. Ty ale obsahují velmi malé množství toxické rtuti. Vydrží svítit mnoho 

let a spotřebují až o 90 % méně elektřiny než klasické žárovky. Když ale doslouží, nesmějí 

se vyhodit do koše, je potřeba odevzdat je k odborné recyklaci, kterou zajišťuje kolektivní 

systém EKOLAMP. EKOLAMP v rámci zpětného odběru zdarma sbírá a recykluje nejen 

světelné zdroje, ale i průmyslová svítidla. 

Při náhodném rozbití zářivky stačí místnost dobře vyvětrat, střepy zamést a odvézt do 

sběrného dvora. 

„Při ukládání většího množství úsporných světelných zdrojů na skládkách komunálního 

odpadu dochází k únikům rtuti do ovzduší nebo do půdy a vody,“ vysvětluje Matěj Man z 

organizace Arnika. Vyšší koncentrace rtuti mohou znečistit půdu i vodu, v níž se rtuť 

může transformovat do organické formy, která je obzvláště nebezpečná pro nervovou 

soustavu. 

 

Kam s nefunkčními úspornými zářivkami 

Vysloužilé zářivky je třeba odnést do sběrného 

dvora, nejbližší prodejny elektra či do 

takzvaných malých sběrných nádob, kterých 

EKOLAMP rozmístil již více než 1900 a každý 

rok přibývají další. Nacházejí se v obchodních 

centrech, úřadech a řadě firem. Více informací 

o rozmístění sběrných nádob a správné 

likvidaci úsporných žárovek se dovíte na 

www.ekolamp.cz. 
 
Město Deštná má malou sběrnou nádobu 

umístěnou ve vestibulu městského úřadu, která 

je přístupná v pracovní době MěÚ. 

Sběrné místo je otevřeno každou poslední 

sobotu v měsíci, mimo tuto dobu, kdykoliv na 

zavolání na telefon 607 937 291. Sběrné místo 

je dostupné jak občanům, tak živnostníkům 

podnikajícím v katastru obce. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Zpráva ekonomického úseku 

 

21.9.2015 bylo zahájeno přezkoumání hospodaření města Deštná za rok 2015. 

Řízením přezkoumání hospodaření byl pověřen kontrolor Jaroslav Holub, dalším 

kontrolorem byla Hana Krčková, pověřeni byli Krajským úřadem Jihočeského kraje 

v Českých Budějovicích. Předmětem přezkoumání bylo hospodaření územního 

samosprávného celku v období od 1.1.2015 do 31.8.2015. Výsledkem dílčího 

přezkoumání byly zjištěné chyby a nedostatky méně závažného charakteru, ke kterým 

jsme povinni přijmout opatření k nápravě. Přezkum bude pokračovat na jaře roku 2016, 

kdy bude rovněž kontrolováno napravení zjištěných chyb a nedostatků. 

 

Každoroční odečty stavu vodoměrů proběhly opět v měsíci srpnu.  Převážná část 

faktur za vodné a stočné byla vystavena v srpnu a zbytek začátkem září, následně byly 

http://www.ekolamp.cz/
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faktury doručeny odběratelům do poštovních schránek. Děkujeme tímto všem, kteří 

zaplatili fakturu v termínu splatnosti. Zároveň žádáme odběratele, kteří fakturu dosud 

nezaplatili, aby tak učinili neprodleně, buď bezhotovostním převodem na účet, nebo 

v hotovosti do pokladny města. Nezaplacené faktury – pohledávky budeme nuceni 

vymáhat dostupnými zákonnými prostředky.  

                                                 

Za ekonomický úsek Helena Janotová, účetní. 

  

Z NAŠÍ KNIHOVNY 

 

Měsíc říjen osedlal strakatou kobylu, 

projíždí krajem a všechny keře a stromy 

barví těmi nejzářivějšími barvami. U 

nás v knihovně sice nemá co barvit, ale 

my s pomocí dětí to uděláme rádi za něj. Zveme 

tímto všechny děti, které by se chtěly zúčastnit 

podzimního tvoření a malování, do knihovny v 

průběhu října a listopadu, vždy v úterý a ve čtvrtek 

v 15:00 hod. Budeme tvořit z listí, kaštanů a jiných 

přírodnin, které si přinesete. Můžeme malovat, 

vymalovávat, modelovat, lepit, otiskovat apod. 

 

Zároveň vyhlašujeme soutěž O nejzajímavějšího 

skřítka Podzimníčka. Měl by být vyroben převážně 

z přírodnin (např. brambory, kukuřice, šípky, dýně, 

listy, tráva, doutníky, jablka atd.). 

Skřítka můžete vyrábět v knihovně z toho, co si 

přinesete, nebo doma a pak svůj výrobek přineste do 

knihovny. Na konci listopadu soutěž ukončíme, 

vyhodnotíme a vítěze odměníme. 

Už teď se na vaše výrobky těšíme. 

                 LiSt 

 

ČRS místní organizace Deštná 

 

Výlovy 2015 

 

17.10.2015  7:00 hod.  rybník Panský ve Březině 

24.10.2015   7:00 hod.  rybníky Kosův a Blažkův v Deštné 

 

Prodej ryb 

 

24.10.2015   10:00 hod. parkoviště u Jednoty, cena 65 Kč za 1 kg 
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Závody mladých rybářů 

 

V neděli 20.9.2015 ráno se sešlo 15 mladých rybářů i 

se svými rodiči u vody. Organizátoři Jan Staněk a Jiří 

Štěpánek zahájili závody v 7:00 hod. a mohlo se začít. 

Někteří rybáři spali trochu déle, ale i tak se závodů 

zúčastnili. Chytalo se do 13:00 hod. a úlovky byly 

nemalé. 

Při celkovém součtu úlovků se spočítalo 48 kaprů, 6 amurů a 9 cejnů. 

Na prvním místě se umístil M. Poslušný, na druhém H. Čadek a na třetím T. Zelinger. 

Počasí nám přálo a díky sponzorům si mohli mladí rybáři odnést i pěknou odměnu, za 

svou snahu. 

Děkujeme všem sponzorům za jejich příspěvky. 

 

 
 

PŮLSTRÁNKA SDH DEŠTNÁ 

 

Aktuálně 

 

V neděli 6.9.2015 v 18 hodin 10 minut povolalo operační středisko 

jednotku SDH Deštná k likvidaci stromu spadlého přes silnici za 

Světcemi, směrem na Horní Radouň. Zasahující hasiči strom 

rozřezali a odklidili z vozovky. Na základnu se vrátili v 18 hodin 45 

minut. 

 

V pondělí 7.9.2015 v 17 hodin 20 minut byla naše jednotka povolána 

k likvidaci nebezpečného hmyzu (sršni) v Deštné čp. 290. Průzkumem zasahující hasiči 

zjistili hnízdo hmyzu ve světlíku o velikosti cca 15x15 cm. Jelikož naše jednotka není 

vybavena vysavačem na hmyz, byla prostřednictvím operačního střediska povolána 

jednotka HZS ze stanice J. Hradec, které byl zásah předán. Návrat na základnu byl v 18 

hodin 15 minut. 
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Stejně jako v loňském roce  jsme byli požádáni o spolupráci pořadateli cyklistického 

závodu „Okolo Jižních Čech“, který projížděl přes Deštnou v neděli 6.9.2015 okolo 14 

hodiny. Tentokrát jsme zajišťovali bezpečný průjezd pelotonu křižovatkami v Deštné, v 

Mnichu, v Bukovce, ve Starém Bozděchově a v Horní Radouni. 

 

Oznamujeme obyvatelům Deštné, že v pátek 16.10.2015 od 16 hodin budeme ve 

spolupráci s městem provádět sběr kovového odpadu. Žádáme občany, aby kovový odpad 

připravili před své domy pokud možno až v pátek, abychom tak předešli jeho odcizování. 

                                                                                                                       

(Jan) 

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA DEŠTNÁ  

 

Výlet do Borovan 

 

17.9.2015 vyrazila 5. až 8. třída na menší exkurzi do Sběrného 

dvora Růžov u Borovan a poté do ZOO Dvorec. Firma, kterou 

jsme navštívili, se jmenuje Marius Pedersen – podle dánského vlastníka stejnojmenné 

firmy, která se jako jedna z prvních začala věnovat třídění a využití odpadu. Dozvěděli 

jsme se, jak správně třídit plasty, papír a jiné druhy odpadu a co se s ním dělá poté, co se 

přiveze do sběrného dvora. Nejdříve nás zavedli na váhu, kde se auta váží i s odpadem a 

bez odpadu. Pak jsme po skupinách navštívili třídicí linku, kde jsme mohli vidět vlastní 

třídění. Paní Peřinová (průvodkyně) vyprávěla, že každá firma musí mít povolení na 

třídění různého odpadu. Zaujalo nás, že firma Marius Pedersen ročně vytřídí 2500 tun 

papíru (8 druhů) a plastu. Také jsme se dozvěděli, že jedna čtyřčlenná rodina za rok 

vyprodukuje asi 1 tunu odpadu, ale z něj vytřídí pouze 200 kg. Po návštěvě sběrného 

dvora jsme si už jen z autobusu prohlédli skládku, kde končí netříděný odpad. 

Pak jsme přejeli do ZOO Dvorec u Borovan. I když je to malá ZOO, nachází se zde řada 

exotických zvířat. Nejvíce se nám líbil lev pustinný. Naši učitelé pro nás připravili hru, 

kdy jsme měli hledat různá zvířata po ZOO a zjišťovat o nich dané informace (třída, 

původ, váha, strava). Hra byla velice zajímavá, poučná a zábavná. Poté už nás čekala cesta 

zpátky do Deštné. Obě exkurze se nám líbily a chtěli bychom poděkovat našemu 

pedagogickému doprovodu za příjemně strávený den. 

R. Steinvirtová, 8. třída 

 

Cvičení v přírodě 

 

Tak jako každý rok, tak i letos se uskutečnilo, dne 25. září, na naší škole cvičení v přírodě. 

Během dopoledne si žáci se svými třídními učiteli povídali o nebezpečných životních 

situacích a říkali si, jak se v nich správně zachovat. Žáci se též seznámili s požární 

prevencí, se základy první pomoci, s důležitými telefonními čísly, s varovnými signály a 

s tím, jak má vypadat evakuační zavazadlo,…. Nechyběly ani hry v přírodě např. 

šipkovaná, kde děti plnily uložené úkoly, děti I. - IV. třídy pouštěly draky.  

Počasí nám přálo a cvičení v přírodě se vydařilo. 

Mgr. H. Böhmová  
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ŠKOLNÍ JÍDELNA PŘI ZŠ A MŠ DEŠTNÁ 

 

Nabízíme občanům, důchodcům, maminkám na MD, rekreantům a ostatním 

stravování ve Školní jídelně Deštná nebo případně i rozvoz obědů. Cena jednoho oběda 

je 57 Kč. V případě jakéhokoli dotazu volejte: ředitel ZŠ - 384 384 280, 

zs.destna@centrum.cz; vedoucí ŠJ - 384 384 263, sjdestna@centrum.cz. 

 

 

  5.10.  PO   Kapustová      Zapeč. filé se sýrem a zeleninou, brambor, mrkvový salát  

  6.10.  ÚT   Drůbková       Kuře na paprice, knedlík, čaj 

  7.10.  ST   Hrachová       Deštenský flamendr, brambor, čaj  

  8.10.  ČT   Česneková     Vepř. maso na žampionech, těstoviny, čaj   KNEDLÍK   

  9.10.  PÁ   S játr. rýží       Zeleninové rizoto s vepř. masem, okurkový salát  

 

12.10.  PO   Z vaj. jíšky     Zapeč. těstoviny s uz. masem a brokolicí, zel. salát  

13.10.  ÚT   Z mích. luštěnin  Klopsy v rajské omáčce, knedlík, čaj  

14.10.  ST   Přidělaná       Hrachová kaše, peč. krkovice, okurka, chléb, čaj  

15.10.  ČT  Vločková       Přírodní kuřecí plátek, dušená mrkev, brambor, čaj  

16.10.  PÁ   S mas. rýží     Vepř. guláš, chléb, čaj       KRUPICOVÁ KAŠE 

 

19.10.  PO    Brokolicová    Vepř. maso po italsku, těstoviny, čaj  

20.10.  ÚT   Zelná             Holandský řízek, bramborový salát, čaj  

21.10.  ST    Bramborová    Kuřecí kostky na kmíně, rýže, čaj      KNEDLÍK 

22.10.  ČT    Čočková        Vepř. krk. pečená, bramb. knedlík, zelí, čaj 

23.10.  PÁ    S kapáním      Lečo s vejci a klobásou, brambor, čaj 

 

26.10.  PO    Květáková     Boloňské špagety se sýrem, čaj, moučník           

27.10.  ÚT   Fazolová        Štěpánská hov. pečeně, rýže, čaj       KNEDLÍK 

28.10.  ST                SVÁTEK  

29.10.  ČT   Nudlová         Vepř. játra na cibulce, brambor, čaj  

30.10.  PÁ   Krupicová      Hovězí guláš, knedlík, čaj  
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MATEŘSKÁ ŠKOLA DEŠTNÁ 

      

Co se dělo u nás v MŠ v měsíci září… 

 

Školní rok jsme zahájili v počtu: 

 třída „Broučci“ – 27 dětí pod vedením p.uč. Jany Malechové  a Daniely Hanzlíkové 

 třída „Sovičky“  – 25 dětí pod vedením p.uč. Martiny Jílkové a Elišky Outlé 

 

Třída „Sovičky“ prošla rekonstrukcí – zvětšena o ložnici/hernu a šatna byla přesunuta 

nahoru. Děkujeme všem, kteří se na tom podíleli.  

Děti se seznámily s novými kamarády, s prostředím MŠ a jejím okolím, s pravidly třídy, 

svými značkami a se základními hygienickými návyky. Během prvního měsíce v MŠ se 

děti pěkně aklimatizovaly.  

Samozřejmě je kladen důraz na bezpečnost dětí pohybujících se uvnitř školky i na 

vycházkách.  

 

AKCE MŠ v září: 

 SRPDŠ 

 vánoční focení 

 pečení kynutých koblížků, muffinů  

 motivační procházka do lesa a do polí 

 exkurze – bramborárna, ZD – zemědělské stroje 

 logopedie 

 

V říjnu nás čeká spousta akcí, např.:  

 opékání špekáčků 

 zahájení kurzu bruslení 

 první lekce anglického jazyka 

 pouštění draků 

 exkurze do zahradnictví 

 LUCERNIČKOVÁ SLAVNOST – akce pro rodiče s dětmi 

  

Do MŠ SBÍRÁME PET víčka pro Dominika, pomerančovou kůru, žaludy a kaštany 

(nesmí být shnilé a červavé). Děkujeme, že nám pomáháte.  

 Prosíme, stále akceptujme a dodržujme v areálu MŠ – ZÁKAZ VSTUPU SE PSY A 

ZÁKAZ KOUŘENÍ! 

                    S přáním krásného podzimu, p.uč. MŠ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Víčka pro Dominika 

 

Dominik Bali je devítiletý chlapec s každodenní velmi pozitivní náladou, kterému však 

nebylo dopřáno být zdravý.  

Narodil se předčasně za nepříznivých okolností. Po narození byly zjištěny vývojové 

vady plic (provedena tracheostomie – 15.8.2014 jsme se kanyly po dlouhých bojích zbavili 
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snad nadobro), poté přišla diagnóza DMO (dětská mozková 

obrna), oboustranná nedoslýchavost, epilepsie, šikmý 

astigmatizmus a před rokem doktoři nalezli i šedý zákal. 

Přestěhovali jsme se z jižních Čech do Prahy, abychom měli 

veškerou péči na jednom místě a já mohla každý den bojovat s 

osudem a pomáhat Domčovi k lepšímu životu, avšak ne vždy 

jsem schopna mu dopřát to nejlepší, proto se obracím na vás. 

Pomozte nám získat peníze potřebné k rehabilitacím, 

rehabilitačním a rekondičním pobytům, ke koupi kompenzačních 

pomůcek, třeba sběrem víček, nebo finanční částkou na Domčův 

účet: 2110861118/2700. 

 

Za Vaši pomoc děkuji nejen za sebe, ale hlavně za Dominika. 

        Nikola Houdková (+420702 204 986) 

 

KULTURA, ZAJÍMAVOSTI A VOLNÝ ČAS 

 

KULTURNÍ KALENDÁŘ VE MĚSTĚ DEŠTNÁ 

 

Listopad 2015 

06.11.2015 pátek 

 

KD Deštná 

 

Argema 

14.11.2015 sobota KD Deštná Rybářská dolovná 

28.11.2015 sobota  KD Deštná Divadlo – Deštenští ochotníci 

Kulturní kalendář bude pravidelně doplňován. 
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ZÁŘÍ V LETECKÉM MUZEU DEŠTNÁ 

OČIMA KHL 

 

   Září bylo posledním měsícem v roce, kdy bylo naše 

Letecké muzeum Deštná otevřeno v plném, ač zkráceném, 

provozu. Nadešla tak doba prvotní rekapitulace uplynulých 

šesti měsíců chodu muzea. Přesné počty návštěvníků nejsou ještě známy. Již nyní však 

víme, že odpovídaly přibližně návštěvnosti loňské, tedy asi pěti a půl tisícům platících 

návštěvníků a přibližně dvěma stům padesáti hostům neplatících. Mezi neplatícími byli 

především hosté srpnového „XXII. setkání čs. válečných a poválečných letců“, dále 

účastníci slavnostního zahájení nové sezony na počátku května 2015. Mezi čestné hosty 

patřili také američtí vojenští kadeti, rodinní příslušníci čs. válečných letců, vojenští 

pováleční letci, letečtí historici z celé České republiky či zástupci nejrůznějších médií.  

   Hlavním exponátem, který byl z pohledu našeho Klubu skutečným tahákem letošního 

roku, byla novinka roku 2015, ultralehký letoun Nebeská Blecha. Právě tento unikátní 

stroj jsme pořídili díky významné pomoci Nadace ČEZ, která proto má pod podvozkem 

letounu po zásluze zavěšenou svoji reklamu. Tento obrázek Nebeské Blechy se stal také 

mottem upomínkových předmětů pro účastníky „XXII. setkání čs. válečných a 

poválečných letců“ a další čestné hosty a spolupracovníky Klubu.  

    Od října je muzeum možné navštívit pouze na objednávku. Přesto věříme, že i 

nadcházející měsíc přivede do muzea další návštěvníky. Jsou objednané zájezdy, máme 

zde plánováno podzimní setkání leteckých historiků, je rozjednána návštěva dvou tříd ze 

základních a středních škol z Jindřichova Hradce.  

     Klub se v uplynulém měsíci zúčastnil celkem čtyř aviatických a vojenských akcí. 

Nejprve v sobotu 5. září vyjeli členové Klubu do Hradce Králové na Armádní letecký den 

CIAF 2015. O týden později se v sobotu 12. září vydali do Českých Budějovic na 

slavnostní odhalení Památníku letců, v odpoledních hodinách se pak na strakonickém 

hradu zúčastnili křtu nové knihy Dušana Vávry „Muži na správné straně“. Další akce se 

pak uskutečnila v sobotu 19. září v Lásenici. Zde byl odhalen pomník pplk. Janu 

Pondymu, rodákovi z Lásenice, který se jako jeden z mála našich vojáků zúčastnil 

skutečného boje proti hitlerovcům během Dnů zrady v roce 1938. Během II. světové války 

bojoval na jaře roku 1940 v řadách našich jednotek ve Francii, později byl po náročném 

výcviku ve Velké Británii na vlastní žádost převelen v lednu 1945 do Sovětského svazu. 

Pod velením plk. Ludvíka Svobody se zúčastnil bojů na Slovensku a Moravě. Po válce 

působil ve velitelských funkcích v řadě vojenských jednotek, po komunistickém převratu v 

únoru 1948 byl perzekuován, což jej přinutilo k odchodu do druhé emigrace. Vrátil se do 

Velké Británie, kde žil až do jara 1990, kdy zde zemřel. Odhalením památníku se uzavřel 

kruh dlouhé pouti tohoto historií téměř zapomenutého českého vojáka, účastníka II. 

domácího i zahraničního odboje, na kterého můžeme být právem hrdí!            

    V měsíci říjnu, mimo výše uvedených akcí v Leteckém muzeu Deštná, plánujeme 

zahájení prvotních prací na úpravě expozic. Naším cílem je přesunout do nové místnosti 

exponáty týkající se poválečného a sportovního letectví, následně pak rozšířit expozici 

Letci z Jindřichohradecka na bojištích II. světové války. Tvůrčích nápadů máme celou 

řadu. Nastává tak čas konkrétních skutků. O tom více až někdy příště.      

   Máte-li zájem dozvědět se více o činnosti našeho Klubu historie letectví Jindřichův 

Hradec, pak navštivte webové stránky: khl-jhradec.cz. 

     Hezký podzim a snad ještě trochu babího léta Vám všem přeje Vladislav Burian. 
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Foto: Hlavní novinkou letošní sezony v Leteckém muzeu Deštná byl unikátní ultralehký 

letoun Nebeská Blecha z pozůstalosti Petra Šlechty z Českých Budějovic. Stroj byl pro 

muzejní účely pořízen za výrazné podpory Nadace ČEZ. (Foto: Vladislav Burian, archiv 

KHL)  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Ústecká kapela UDG již řadu let hraje v Music parku pod lipami v Deštné. Na jejich 

koncerty se sem sjíždějí lidé i z dalekého okolí. Skupina UDG patří mezi jeden 

z nejlepších koncertů v Deštné, na který se těší většina fanoušků. 

 

22.8.2015 proběhl poslední koncert sezóny 2015 v music parku, proto jsem se rozhodl 

s tak úžasnou a skvělou kapelou udělat rozhovor a vyzpovídat tak kluky. 

 

 1. Kluci, jak se vám hrálo poprvé a jak teď naposledy  v Deštné?  

Petr: V Deštné se hraje dobře. Mám pocit, že si místní publikum dokáže muziku dobře 

užít a nestydí se to dát najevo. O to líp se tam pak kapelám hraje. Rozdíl mezi prvním 

koncertem a tím letošním je, že tenkrát jsme nevěděli, kam jedeme a co nás tam čeká. Teď 

už víme a těšíme se. 

 

2.  Vzpomínáte si na Váš první koncert, když jste sem přijeli?  

Petr: Vzpomínám si na jeden z prvních, kdy jsem se probudil po koncertě druhý den 

v poledne v trenkách na trávě před místním kostelem. Sklánělo se nade mnou pár místních 

seniorů, kteří byli zrovna na cestě na mši a křižovali se.  
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3. Jak vnímáte atmosféru Deštenského music parku a fanoušky co na vás zde chodí? 

Petr: Atmosféra v Deštné je vždy perfektní. Energie z pařícího publika nám tzv. dobíjí 

baterie. Jsme kapela, u které platí, čím víc řádí fanoušci, tím víc řádíme i my. Když se to 

pak takhle hezky rozjede, je to mazec. 

 

4. Věděli jste, že jste jedna z mála kapel, na kterou se fanoušci vždy každý rok těší? 

Petr: Že jsme jedna z mála kapel jsme nevěděli. Každopádně je super, že nás mají v 

Deštné rádi a i my se tam upřímně na každý koncert těšíme.  

 

5. Dočetl jsem se, že chystáte v nejbližší době vydat nové album, je to pravda? 

Volt: Je to tak, v současný době na něm makáme. V lednu pošleme do světa singl s klipem 

a na přelomu února a března vyjde nová deska. Myslíme si, že se všichni fanoušci mají na 

co těšit. 

 

6.  Řadu fanoušků zajímá, proč Jugi chodí stále v dámských šatech? 

Volt: Takhle to prostě jednoho dne vzniklo a od tý doby tomu tak je pořád. Lidi si zvykli, 

že teď, když se občas někde stane, že třeba náhodou sukni zapomene doma, tak se všichni 

ptají, co se děje, proč ji nemá atd. Asi tomu tak už bude napořád :) 

 

7. Písnička Hvězdář je jedna z nejoblíbenějších písní od vás,  čím si myslíte že to je?  

Volt: Myslím, že je to proto, že ta písnička je opravdová, je to taková srdcovka. Kolikrát 

jsem sám překvapenej, jak lidi stále stejně baví jak před lety. Je to taková naše klasika, 

když někde řekneš UDG, všichni hned kapelu na první spojí s Hvězdářem. 

 

8. Na co se mohou těšit fanoušci z Deštné a jejího okolí v nejbližší době od skupiny 

UDG? 

Volt: Doufáme, že na to samý co fanoušci z jiných měst. Hlavním stěžejním bodem je teď 

nová deska. Pevně věříme, že se bude líbit. A pokud se ptáš na koncerty v okolí J. Hradce, 

tak nejideálnějším způsobem jak to zjistit jsou naše webovky www.udg.cz.  

 

Já vám děkuji moc za Váš čas, odpovědi na mé otázky a budeme se společně i 

s fanoušky těšit na příští rok, až sem zase přijedete a rozjedete to, jak se říká „na 

plné koule“.  Také se těšíme, až nám zde zahrajete nějaké písničky z Vaší nově 

připravované desky. 

Kamil Šindelář 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

ULIČKA 

 

Rozhodli jsme se napsat tento příspěvek z důvodu různých otázek a dohadů, kolujících 

mezi občany. Poté, co jsme se stali majiteli zahrady vedle tržiště (bývalé Blažkovy), chtěli 

jsme řešit otázku dalšího fungování „uličky“ a s tím spojenou otázku plotu, který tuto 

uličku odděloval od zbytku zahrady, přičemž ulička je její součástí. Tento plot vlivem 

času, ale zejména úmyslným poškozováním, se dostal až do havarijního stavu a zbytky 

plotu mohou způsobit zranění nebo poškodit oblečení. 

  Prakticky od měsíce března jsme jednali s Městem, ovšem k žádné dohodě nedošlo. Pro 

další fungování uličky by bylo nutné vybudovat nový plot. Vzhledem k tomu, že nevede 

http://www.udg.cz/
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po hranici našeho pozemku, ale vnitřkem zahrady a jeho stavba je pro nás jaksi navíc, 

připadalo nám logické, že v případě, když uličku bude chtít Město pro své občany 

zachovat, bude se na stavbě plotu podílet. 

Nabídli jsme Městu dvě možnosti, 

pronájem části pozemku nebo příspěvek 

na plot, přičemž v obou případech bychom 

plot postavili sami a nájemné event. 

příspěvek byly stanovené v takové výši, 

aby pokryly pouze materiálové náklady 

(navíc s nabídkou konečného vyúčtování), 

přičemž jsme ještě nabízeli mírné rozšíření 

uličky. Při jednání jsme dali prostor i pro 

možnost stavby plotu Městem s tím, že 

v tomto případě bychom zase od Města 

nepožadovali peníze. Pro pochybující - dopis s našimi nabídkami leží na Městském úřadě. 

Již tehdy jsme Město upozornili na možnost uzavření „uličky“. 

Město však mělo zájem pouze o odkoupení části pozemku či pronájem na 20 let se 

zřízením věcného břemene, což bylo pro nás nepřijatelné. Na jednání zastupitelstva a poté 

písemně dopisem naše nabídky Město s odůvodněním nemožnosti investice do cizího 

majetku zamítlo a s jiným řešením nepřišlo, např. s nějakou pomocí při výstavbě apod. 

V případě zřízení věcného břemene by tato investice možná byla? Navíc jaká investice do 

cizího majetku? Co bychom tím získali? Dalším plotem vedoucím přes naši zahradu by se 

nám pozemek rozhodně nezhodnotil, ani 

existencí samotné uličky! 

Poté ještě mezi občany - sousedy 

proběhl nápad uspořádat na plot sbírku a 

podílet se na výstavbě. Tento nápad se 

však s velkým ohlasem nesetkal. Pouze se 

můžeme domnívat, že ze stejného důvodu, 

a iniciátorem (nebyli jsme to my) oslovení 

lidé zřejmě nechtěli přispívat na „náš“ 

plot. 

Zde pouze znovu opakujeme, že plot by 

se nestavil kvůli nám, jelikož by nevedl po hranici pozemku, ale vnitřkem a ještě by došlo 

k rozšíření. Tudíž my ten plot nepotřebujeme, a jelikož není zájem ani ze strany 

zastupitelstva, starý plot kolem uličky zbouráme, nový stavět nebudeme a uličku 

uzavřeme. 

Mrzí nás to zejména kvůli sousedům, pro které je zkrácení cesty uličkou přínosem. 

Vlastně zkomplikujeme situaci i sami sobě, jelikož bydlíme nejblíž. Ovšem pro 

vzdálenější lidi si nemyslíme, že by se jednalo o tak velkou komplikaci. Navíc, pokud 

jsme mluvili s pamětníkem, tedy s panem Blažkem, předpředchozí vedení Města, tehdy 

ještě Obce, slibovalo fungování uličky zachovat pouze dočasně do doby, než k nové 

zástavbě v ulici Sadová bude zřízen jiný přístup, což už dávno je řádnými asfaltovými 

ulicemi, avšak slib dodržen nebyl.        

Stárovi 
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Milí čtenáři, 

již se pomalu blíží opět zimní období, kdy příroda i my lidé si rádi odpočineme od 

horkých dní a prací na zahrádce i na poli. V tomto období se jistě zabavíme i 

vzpomínkami na krásné léto a zážitky, které nás potěšily. 

Ráda bych se tedy vrátila k letošní letní výtvarné výstavě, která se konala až do 13. září. O 

zdařilé vernisáži výstavy již jsme mnohé uvedli a zbývá tedy uveřejnit názory návštěvníků 

za celou dobu jejího trvání z knihy návštěv a také, jak jsem slíbila něco napsat o 

vystavujících, jak si mnozí přáli. 

 JOSEF BÖHM *1957 - fotografuje od 14 let, dnes dělá dokumentární fotografie a 

fotoreportáže. Je členem fotoskupiny FOKUS, vítězem celorepublikové fotosoutěže a 

držitel ceny LIBROSAURUS – podílel se na 10 knihách a nyní vystavoval portréty a 

divadelní momentky, zejména krásné jsou fotografie v širokoúhlém provedení z Deštné. 

 VĚRA KADLECOVÁ – CERHÁKOVÁ – narodila se r. 1921, ve 12 letech těžce 

onemocněla a léčila se ve Starém Smokovci, kde začala malovat. V 15 letech namalovala 

panorama Prahy, kopírovala i obrazy Rubense a Rembrandta. Nejraději malovala 

květinová zátiší a krajinky. Zemřela v 90 letech. Před smrtí ještě vystavovala v Deštné 

obrazy již malované na lůžku. 

 Její dcera vystavila letos její obrazy – moře, madona s Ježíškem, les s políčkem, šeříky 

a další. Rovněž vystavila i několik obrazů svého otce, ADOLFA CERHÁKA († 2008), též 

malíře a restaurátora – „Řeka Nežárka“, „Portrét holčičky“, „Rodná světnička“ a „Tatry“. 

Oba manželé Cerhákovi žili v Jindřichově Hradci. 

 ONDŘEJ SOUKUP *1989 – ilustrátor, malíř a grafik z J. Hradce. Věnuje se digitální 

technické malbě a historické ilustraci J. Hradce. Tvoří i autorské kalendáře, pohlednice 

Jižních Čech, zejména Č. Lhoty a se svým otcem vydali společně ilustrovanou knihu 

k 70. výročí leteckého náletu na Pardubice a o osudech čs. pilotů v bitvě za Britanii. Cena 

obrazů cca 500 Kč. 

 DANIELA VRŇÁKOVÁ *1944 žila v J. Hradci, kde účinkovala v baletním a operním 

souboru a zpívala s kapelou. Věnuje se ručním pracem pletení, háčkování, vyšívání 

lidových krojů. V kroji vystupuje často i na koncertech v kostelíčku sv. Jana Křtitele 

v Deštné. Zde vystavuje zimní pletený komplet. 

 JOSEF ACHRER *1951 ve Vyškově na Moravě. Studoval malířství v Brně a v Praze. 

Jeho obrazy jsou mozaikou kontrastů malovaných zvláštní technikou. Vystavuje v Praze a 

dalších městech u nás i v cizině. Ze 3 obrazů na zdejší výstavě se nejvíce líbil velkoplošný 

obraz „VELKÉ TAJEMSTVÍ“. 

 VERONIKA HRUŠKOVÁ JANŮ *1989 v J. Hradci. Bydlí ve Světcích, žije v Praze. 

Fotografuje krásu obyčejných věcí, vystavila snímky z Itálie, Č. Lhoty, Liverpoolu a 

přírodní obrázek „LUČNÍ ZVONKY“. 

 DENISA PÍGLOVÁ * 2001 – navštěvuje Základní uměleckou školu v J. Hradci – 

vystavuje květinové zátiší. 

 MARIE KONOPISKÁ *1948 v J. Hradci. Učila se malovat u malíře Řeháka a vyučila 

se fotografkou. Vystavuje přírodní motivy s krásnou zelení – „ŘEKA ČARUJE“ a 

„VESNICKÉ NÁVRŠÍ“. 

 PhDr. LIBUŠE HORÁKOVÁ navštěvovala malířskou školu v Jihlavě a kurzy v Praze. 

Vystavovala 20x v kolektivních výstavách, často maluje v přírodě. Vystavuje romantické 

náměty „LOUČENÍ“, „KONEC ZAČÁTKU“ a „ZAČÁTEK KONCE“, výjevy 

v hlubinách moře „ČERVENÁ RYBA“. Žije v Praze a v J. Hradci. 
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 ALŽBĚTA HORYNOVÁ *1980 studovala malířství v Táboře, Praze a 

v Č. Budějovicích na oboru učitelství. Žije a pracuje v Č. Lhotě s manželem. Výstavy: 

Dačice, J. Hradec, Tábor, výzdoba zámeckého divadla v Č. Lhotě a oltářní obraz sv. Josefa 

v Deštné na faře. 

 PETRA SLIPKOVÁ – žije v Deštné – vystavuje digitální fotografie květin a zátiší. 

 PAVLA ŠKRLETOVÁ – studuje v Praze na akademii malířství u prof. Jiřího Petrboka, 

dříve uměleckou průmyslovou školu v Jihlavě. Nyní se zabývá figurální tématikou a 

pocity postav. Zde vystavuje „PRODEJ KLOBOUKŮ“, „SLEČNA S PIVEM“, „NA 

MOSTĚ V PRAZE“, obrázek ze ZOO a Paříže, abstrakce květů a „POSEZENÍ U KÁVY“. 

 JANA „KOĎO“ NOVÁKOVÁ *1941 v Praze, založila v Praze několik galerií a 

působila jako pedagog – výtvarnice. Vystavuje fotografie přírody „LESY“, „PAŘEZY“, 

„MRTVÝ PTÁK“ a grafiky a koláže „ANDĚL“ a „PIETA“. 

 TAŤÁNA MARKOVÁ *1948 – 16 let žije v Deštné. Vystavuje fotografie ptáků, 

zasněžené krajiny při procházkách s dcerou Helenou. 

 HELENA MARKOVÁ *1974 – fotografuje, zabývá se překladatelstvím a hrou na 

saxofon. Zajímavé jsou obrázky „ČEJKA A BUDNÍČEK“ a „DIVOKÁ KACHNA“. 

 VILMA SZUTOVÁ – ukázky kombinované textilní techniky – „PATCHWORK“. 

 FRANTIŠEK STEJSKAL * 1988 – studoval průmyslovou školu stavební, kde začal 

kreslit tužkou – vystavuje „PORTRÉT DĚVČÁTKA“ a další. 

 DANA NOVÁKOVÁ – *1988 – vystavuje přírodní motivy „SOVA“, ZRCADLENÍ VE 

VODĚ“, „SRNA S KOLOUŠKEM“, „KOBYLKA LUČNÍ“, „SUP“, „KVĚTY 

S ČMELÁKEM“, „OBILÍ A TRÁVA“. 

 EVA KADLECOVÁ *1943 v Praze, kurz malování u prof. Nedvěda v Praze, od roku 

2000 vystavuje v Deštné každoročně – celkem cca 120 obrazů – oleje, akvarely a další. 

Podílela se na zajišťování výstav v KD v Deštné. Zajišťuje chod kostelíka sv. Jana Křtitele 

v Lázních v Deštné a pořádá v něm kulturní akce od r. 2003. Žije v Deštné. 

 

Letos tedy vystavovalo 20 výtvarníků a nyní již každoroční výpis z KNIHY NÁVŠTĚV: 

- vystavovaná díla jsou výsledkem vystavujících autorů i organizátorů – blahopřejeme 

- moc děkujeme za příjemné odpoledne 

- krásné obrazy – zejména Ondry Soukupa 

- Ondra Soukup je borec – paráda 

- moc pěkné – děkuji všem, co se podíleli na výstavě 

- pěkné zážitky z výstavy 

- moc hezké obrazy Marie Konopiské, Věry Cerhákové a také Evy Kadlecové, 

současně moc děkujeme za dobré pohoštění na vernisáži a příjemnou hudbu 

- různorodé, zajímavé a krásné 

- nádherný obraz „KONEC ZAČÁTKU“ Libuše Horákové 

- pěkné – specielně Josef Achrer a Ondra Soukup 

- děkuji za výstavu, potěšily mne obrazy hned několika autorů 

- Deštensko má mnoho talentů, asi bych vyzdvihl Josefa Achrera a obraz „KONEC 

ZAČÁTKU“ Z. Horákové 

- výstava je zajímavá, člověk by se také hned do něčeho pustil 

- moc se mi to líbí a moc se těším na příští rok 

- obdivujeme nadšení a vytrvalost všech, výstava je zajímavá a moc pěkně uspořádaná 

- přejeme všem hodně zdaru do dalších prací 

- maďarský návštěvník (dopis v maďarštině) 
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- obdivuji všechny umělce – tentokrát je zajímavá účast i obrazy 

- zdravíme malíře Deštenska, pozdrav paní Evě Kadlecové od výtvarníků z Tábora 

- překvapily nás práce všech umělců, hlavně paní Szutové a Horynové, fotografie 

Veroniky Janů a Petry Slipkové 

- opět nová, ale i známá jména výtvarníků – děkujeme 

- Igor z Ukrajiny – krásné, děkuji za vše 

- děti ze základní školy v Deštné – třídy I, II, VI, VIII v doprovodu učitelek. Dojmy: 

„Je to nejhezčí výstava na světě“, „Ten svetr je super“, „Bylo to super“ 

- zástupkyně občanského sdružení ROSKA z J. Hradce Dana Chmelíková a další si 

prohlédli výstavu a pochutnali si na výborných francouzských palačinkách 

s horkými malinami a šlehačkou a též na dobré pizze v Mocnářově pizzerii 

- díky všem za tuto výstavu a hodně úspěchů do další tvorby 

 

Zaznamenala Eva Kadlecová 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 

 

Výstava potrvá do konce října. 
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Spolek A-MAMA  

 

Po čase prázdnin a dovolených, nadešel podzim a s ním jsou zpět i naše aktivity.  

Pod vedením Michaely Jílkové se opět budeme scházet na CVIČENÍ RODIČŮ S 

DĚTMI. Tímto bychom Vás rádi pozvali každé pondělí od 16h do prostor nové 

tělocvičny. Děti se zde vyřádí, maminky proberou důležité věci, prostě si společně užijeme 

prima odpoledne. Začínáme v pondělí 5.10. 

Naší další činností je TVOŘENÍ RODIČŮ S DĚTMI, které vede Vendula Staňková. 

Scházet se budeme jen nárazově. Termín vždy předem oznámíme a scházet se budeme ve 

čtvrtek od 16h v místní hasičské klubovně. 

 

Přejeme vám krásný a barevný podzim a na všechny se moc těšíme.  

 

Za A-MAMA Markéta Pospíšilová. 

 

POD DEŠTENSKOU VĚŽÍ  
 

Važme si stromů! 

 

„Hurá!“, volali žáci měšťanské školy v Deštné, když jim ředitel a starosta 

města Josef Košátko oznámil, že půjdou sázet stromky. Ředitel, sám vynikající 

sadař, se velmi staral o výsadbu stromů. V roce 1934 obec nakoupila sto kusů třešní 

k vysázení při cestě do Mostečného. Další výsadba byla podél silnice k Novému Dvoru a 

v parku Adamské ulice, kde i místí včelaři zasadili dvacet javorů. Byla škoda, že část 

vysázených stromků zašla špatným sázením, nezaléváním, nebo zničením vandaly. V roce 

1909 bylo v deštenské obci vysazeno na osmdesát zimních jabloní, a u hradecké silnice 

založena alej jeřábů ovocných. Obec jejich úrodu prodávala obchodníkům. 

Historická a dosud pěkná je lipová alej na deštenském náměstí, zřejmě již obnovená. 

Zasloužili se o ni v roce 1918 místní studenti „akademici“, k 50. výročí položení 

základního kamene k stavbě Národního divadla v Praze. V té době došlo i k vysazení 

lipového stromořadí na tehdejším tržišti, dnes „Park pod lipami.“ Pohledná byla alej 

kaštanů a klenů u silnice od hřbitova k deštenským lázním, bohužel, dnes značně prořídlá. 

Stále pěknou alej vidíme od Kacíře k Novému Dvoru.  

K výsadbě zeleně v Deštné pomáhali i její vzdálení rodáci. Například děkan P. Jan 

Zadražil ze Soběslavi věnoval k ozdobě okolí našeho kostela dvacet sazenic červeného 

hlohu.  Při sčítání ovocných kultur v Deštné roku 1962, bylo napočteno 990 jabloní, 490 

švestek, 233 slivoní, 164 hrušní, 20 višní, 9 ořešáků a 1 meruňka. 

V roce 1964 byla v Deštné založena odbočka Čsl. ovocnářského a zahrádkářského 

svazu. V ní byl prvním předsedou František Laštovka a úspěšní ovocnáři se chlubili 

úrodou na výstavách.  

I v novější době /1988/ členové deštenských spolků, v péči o zeleň, vysázeli 60 kusů 

ovocné sadby a 100 kusů okrasných stromků a keřů. Stromy – lidé v nich často vidí jen 

zdroj topení, jiní, automobilisté, volají: odstraňte stromy, domy a všechno z okolí silnic, ať 

můžeme jezdit jako závodníci! Potom však řady pařezů podél silnic žalují – proč stromy 

padly? Že byly příčinou havárií? Ne! Protože překážely řidičům, nedodržujícím dopravní 

předpisy!  
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V řadě měst mají tzv.  „pasporty zeleně“, sledující místní stromoví, a péči o ně. Pan 

Pavel Kučera, vedoucí technického úseku v Deštné, ujišťuje, že mají dobrý přehled o 

alejích i solitérních stromech a věnují jim pozornost, včetně výsadby mladých kultur. 

Važme si stromů! 

Douška: Víte, že původní domov naší „milované švestky“, leží na Kavkaze? A že 

20. říjen je Den stromů? 

F. K.  

Z DEŠTENSKÉ KRONIKY  
 

Rok 1965 - průmyslové a řemeslné podniky 
 

Sodovkárna 

Sodovkárna vyráběla nejvíce limonádu „Deštenka“ s citronovou 

příchutí v lahvích 0,66 l za 80 haléřů, potom ještě ovocné limonády 0,33 l, hlavně „lesní 

směs“ a „oranž“ - speciální limonáda z mrkvového sirupu a pomerančového oleje za 90 

haléřů. Zaměstnanců sodovkárny bylo v průměru 40, z toho 14 mužů a 26 žen. Pracovní 

doba byla od 6:00 hodin do 14:00 hodin, v létě se pracovalo na 2 směny (od 5:00 do 13:00 

hodin a od 13:00 do 21:00 hodin). K pěti nákladním autům dostal podnik další auto, 

limonády se rozvážely po celém Jihočeském kraji. Kvalita vody byla hodnocena jako 

výborná - rozbor vody ukázal 99,1% jakosti. 

 

Kamenolom 

V kamenolomu se pracovalo po celý rok na 2 směny - od 5:00 do 13:00 hodin a od 13:00 

do 21:00 hodin. V každé směně bylo 11 zaměstnanců a 1 vedoucí. Vedoucí první směny 

byl Karel Křiklán z Lipovky, který ovšem v polovině roku nastoupil v Lipovce jako 

předseda JZD, za něho přišel Vilém Čadek z Pluhova Žďáru. Vedoucí druhé směny byl 
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Josef Vaněk z Katova. Dále v lomu byli dva noční hlídači a jedna žena v kanceláři, celkem 

27 zaměstnanců. Průměrný měsíční čistý plat zaměstnance byl 1 600 - 1 700 Kčs. 

Vyráběla se drť od 0 do 25 mm, kačírek (drobný štěrk) od 25 do 45 mm, štěrk od 45 do 80 

mm a makadam od 80 do 130 mm. V roce 1965 se zpracovalo zhruba 80 000 m³ kamene. 

Denně se provádělo průměrně 5 odstřelů. Kámen odvážela auta ČSAD hlavně na přeložku 

silnice u Sezimova Ústí, malá část na opravu silnic po zimě. 

 

Provaznictví 

Koncem roku bylo v provaznictví v Deštné zaměstnáno 30 osob. V tomto počtu bylo 

několik brigádnic, které přes zimu uvolnilo JZD. Vyráběly se prádlové šňůry bavlněné 

15 m, prádlové šňůry silonové, pavuzníky konopné, roletové šňůry, vazáky konopné, 

teletníky třídílné pletené, švihadla konická i rovná, sítě na fotbal, sítě na volejbal, rohožky 

a motouzy na balení (klubka). Zajímavostí byla návštěva přední reprezentantky v 

umělecké gymnastice Hany Mičechové, aby jí zhotovili speciální konopná švihadla, která 

se u nás již delší dobu nevyráběla. Švihadla pracovnice provaznictví vyrobily, točily je 

ručně z osmi pramínků. Švihadlo bylo nejdříve slabé, uprostřed silnější, potom zase slabé, 

právě takové, jaké reprezentantky potřebovaly. Hana Mičechová potom v zimě 1965 

získala titul mistryně světa. 

 

Sedlářství a čalounictví 

Roční obrat byl 562.000 Kčs. Vyráběli hlavně lehátka, matrace, křesla, čalouněný nábytek 

a prováděli sedlářské práce pro JZD. Vedoucím byl Vlastimil Závodný, dále zde pracovalo 

sedm zaměstnanců. Okresní průmyslový kombinát se sídlem v Dačicích, pod který 

čalounictví spadalo, na doporučení Vlastimila Závodného zakoupil starou kůlnu a stodolu 

v čp. 39, která byla ve velmi špatném stavu. Zásluhou pana Závodného byla přebudována 

na novou čalounickou provozovnu. Neúnavně a obětavě vedl celou stavbu, ale i ostatní 

zaměstnanci s přestavbou vydatně pomáhali. S přestavbou začali 1. října 1965 a koncem 

prosince byla provozovna zhruba hotova. Vybudovali dílo velké hodnoty - dílnu 15x5 m, 

sklad 7x5 m, skladiště na trávu, sociální zařízení a všude bylo ústřední topení. 

 

Pekárna 

Měla pět zaměstnanců, vedoucím byl Miloslav Pěkný. Peklo se bílé pečivo (rohlíky, 

housky) a trvanlivé pečivo (slané tyčinky, sladké pečivo). Denně se dodávalo pečivo do 

Deštné, Kardašovy Řečice, Pleší, Záhoří, Doňova, Újezdce, Pluhova Žďáru, Lodhéřova, 

Studnic, Velkého Ratmírova, Děbolína a Světců. Obden do Višňové, Mnichu u KŘ, 

Plasné, Klenova, Pohoře, Samosol, Drunčí, Březiny a Nítovic. Od 1. června 1965 do 

15. září 1965 pekli ve zdejší pekárně také chleba, protože v J. Hradci opravovali pekárnu. 

Zdejší chleba byl podle mínění občanů daleko chutnější. 

 

Truhlářství 

Provozovna měla čtyři zaměstnance, vedoucím byl Václav Brus. Po celý rok dělali stejnou 

práci, vyráběli tzv. garniže na okna na záclony do panelových domů. Pracovní dobu měli 

od 6:00 do 14:00 hodin. 

Z kroniky vybrala J. Vichrová 

 

Citát nakonec:   Demokracie je metoda, která nám zaručuje, 

že se nám nebude vládnout lépe. než si zasluhujeme.    G. B. Shaw 
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LÉKÁRNA DEŠTNÁ 
 

ZNOVUOTEVŘENÍ LÉKÁRNY 

V DEŠTNÉ 
 

Od 19.10.2015 pro Vás znovu otevřeme Lékárnu na náměstí vedle pošty. 

Otevírací doba:   

Pondělí 8:00 – 16:00 

   Úterý  8:00 – 16:00 

   Pátek  8:00 – 16:00 

 

Sortiment: 

 Léčiva na recepty 

 Volně prodejná léčiva, potravinové doplňky 

 Veterinární léčiva 

 Zdravotnické potřeby 

 

Výhody pro naše zákazníky: 

 Zákaznické karty.  

 Akční nabídky: prodej vybraných volně prodejných léčiv a potravinových 

doplňků za zvýhodněnou cenu. Výrobky jsou obměňovány podle ročního 

období. 

 Distribuce časopisu o zdraví „Moje lékárna“. 

 Individuální přístup. 

 Možnost využití lékárny jako výdejního místa internetových obchodů: 

www.mojelekarna.cz 

www.medipharma.cz 

www.veterinarnilekarna.cz 

 

TEŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU. 

  Kolektiv firmy MEDIPHARMA CZ s.r.o. 

 

 

 

 

 

http://www.mojelekarna.cz/
http://www.medipharma.cz/
http://www.veterinarnilekarna.cz/
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SPORT 

 

 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 
 

Jubilejní 15. ročník nohejbalového turnaje trojic proběhl v sobotu 26.9.2015, zúčastnilo se 

ho 10 mužstev, hrálo se systémem každý s každým. Celý turnaj vyhrála trojice „Lazaři“ 

z Horní Pěny. 
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Fotbal 

05.09.2015  Nová Ves – Deštná   8:1  

13.09.2015  Deštná – Majdalena   2:1 

19.09.2015  Č. Velenice – Deštná  3:1 

27.09.2015  Deštná – Lásenice   2:0 

Další zápasy: 

03.10.2015  Buk – Deštná     odjezd 15 hod 

11.10.2015  Deštná – Plavsko    začátek 15:30 hod 

17.10.2015  Lodhéřov – Deštná   odjezd 14:30 hod 

01.11.2015  Deštná – Rapšach   začátek 14 hod 

 

Trénink mužů a staré gardy probíhá společně, každý pátek od 17:30 na hřišti. 

Trénink žáků a přípravky – v říjnu budou tréninky již v tělocvičně. 

Přípravka od 17:15 do 18:15, žáci od 18:15 do 19:30.  

 

INZERCE A JINÉ  

 

Prodám rekreační chalupu v klidné části Deštné u J. Hradce. Zastavěná plocha 124 m
2
, 

zahrada 692 m
2
. V místě škola, školka, pošta, zdravotní středisko. V domě je zaveden 

veřejný vodovod, suchý záchod, v lokalitě se bude budovat tlaková kanalizace. Nutné 

úpravy celého domu. Dům vhodný k rekreaci nebo trvalému bydlení. Cena 640.000 Kč. 

Informace na tel. 602 375 174 – H. Mottl. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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